
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

amely készült 2013. február 5. napján Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete Humán és 
Környezetvédelmi  Bizottságának  a  Polgármesteri  Hivatal  hivatalos  helyiségében  nyilvánosan  megtartott 
ülésén.

Jelen vannak: jelenléti ív szerint
Jegyzőkönyvet vezeti: Meszner Mónika igazgatási előadó

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke megállapította,  hogy az  ülés  6  taggal 
határozatképes.

Galai Péter, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja, Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi  
Bizottság  tagja  és  Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja jelezték,  hogy az 
Egyebek napirendi pontban szót kérnek.

Makay  István,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  elnöke javaslatot  tett  a  napirendi  pontok 
elfogadására:

1. Az önkormányzat 2013. évi költségvetési rendelet-tervezetének beterjesztése, tájékoztatás
Előadó: Erdősi László polgármester

2. A közművelődésről szóló 3/2007. (II.10.) sz. önkormányzati rendelet módosítása
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

3. Az önkormányzat pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásairól szóló 7/2007. (IV.10.) sz.  
rendelet módosítása
 Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

4. Herceghalomi Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítása
Előadó: Dr. Szmodis Jenő jegyző

5. Felsőoktatási pályázat útján nyújtott ösztöndíj – az elmúlt időszak tapasztalatai
Előadó: Makay István, HKB elnök

6. Biatorbágy Polgárőrség és Önkéntes Tűzoltó Egyesület beszámolója 
Előadó: Makay István, HKB elnök

7. Biatorbágy és Környéke Mozgáskorlátozottak beszámolója
Előadó: Makay István, HKB elnök

8. Háziorvos, házi gyermekorvos, védőnő és fogorvos tájékoztatója
Előadó: Makay István, HKB elnök

9. Kulturális események és nemzeti ünnepek rendezvénynaptára 
Előadó: Izsák Irén, közművelődési koordinátor

10. Civil szervezetek működési támogatásról szóló elszámolása
A) Labdarózsa Kórus Egyesület
B) Helyiek Herceghalomért Egyesület
C) Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület
Előadó: Makay István, HKB elnök

11.) Civil szervezetek programtámogatásról szóló elszámolása
Előadó: Makay István, HKB elnök
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12.) Egyebek
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül változatlan formában elfogadta.

1.) Az önkormányzat 2013. évi költségvetési rendelet-tervezetének beterjesztése, tájékoztatás
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Erdősi  László  polgármester  elmondta,  a  költségvetés  a  koncepcióban  meghatározottak  alapján  készült. 
Egyes  információk  még  hiányoznak a  bevételi  oldalról,  de  ez  a  sarokszámokat  már  nem érinti.  Fontos 
változás az elmúlt  időszakhoz képest,  hogy az Általános Iskola fenntartását  és működtetését  is átvette a  
KLIK. A változással megtakarított összeg lehetővé teszi, hogy az önkormányzat finanszírozza azokat a nem 
kötelező iskolai feladatokat, melyeket eddig fenntartóként biztosított (pl.: két idegen nyelv, osztott csoportos  
matematika oktatás, zeneoktatás).  Fontosnak tartotta elmondani,  hogy a KLIK elfogadta, és 2013. évben  
finanszírozza a pedagógusok részére a tavaly megállapított 7,5 %-os béremelést.
Kérte a Humán és Környezetvédelmi Bizottságot, hogy a rendelet-tervezet megvitatása után javasolja azt a  
képviselő-testület elé beterjesztésre.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke véleménye szerint is jó gondolat  volt  a 
képviselő-testület részéről a 7,5%-os béremelés a pedagógusok részére.

Izsák  Irén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja megkérdezte,  hogy a  0,5  státuszbővítés  az 
óvodavezetői megbízás miatt mit jelent.

Erdősi László polgármester válaszában elmondta, a 0,5 fő státuszbővítés a volt vezető kérése volt azért,  
hogy a vezetői teendők ellátásának idején is biztosított legyen az óvodapedagógus a csoportban. Az véletlen  
egybeesés, hogy a 0,5 státusz most éppen a vezetői megbízással került betöltésre. 

Egyéb  kérdés,  hozzászólás  nem  lévén  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  jelenlévő  6  tagja 
egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
   Humán és Környezetvédelmi Bizottságának  

  1   /2013. (II.05.) sz. h a t á r o z a t a  
Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének

 Humán és Környezetvédelmi Bizottsága  
a 2013. évi költségvetés-tervezetet 

− a melléklettel megegyezően –
a Képviselő-testület elé beterjesztésre javasolja.

   Határidő: azonnal
Felelős: Makay István HKB elnök.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

2.)    A közművelődésről szóló 3/2007. (II.10.) sz. önkormányzati rendelet módosítása  
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi döntési javaslatot terjeszti a képviselő-testület  
elé:

Minősített többség!
Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének

/2013. (II.12.) rendelete a 3/2007. (II.10.) sz. rendeletének módosításáról
− a mellékelt szöveggel megegyezően -  
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Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

3.) Az önkormányzat pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásairól szóló 7/2007. (IV.10.) sz.  
rendelet módosítása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi döntési javaslatot terjeszti a képviselő-testület  
elé:

Minősített többség!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
/2013. (II.12.) rendelete a 7/2007. (IV10.) sz. rendeletének módosításáról

− a mellékelt szöveggel megegyezően -  

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

4.) Herceghalomi Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal,  nem szavazat és tartózkodás nélkül  az alábbi határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-
testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
................/2013.(II.12.) számú határozata:

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
a Polgármesteri Hivatal Alapító Okiratának módosítását és annak módosításokkal egységes szerkezetét

− a mellékelt szöveggel megegyezően –
elfogadja.

Határidő: azonnal.
Felelős: törzskönyvi bejegyzés céljából továbbításért 

Dr. Szmodis Jenő jegyző.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

5.) Felsőoktatási pályázat útján nyújtott ösztöndíj – az elmúlt időszak tapasztalatai
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke véleménye szerint az ösztöndíjas fiatalok 
sokkal magasabb szinten is tudnának segíteni a falunak az intelligenciájuk és végzettségük alapján. Több 
nyelven beszélnek, komoly számítógépes ismeretekkel rendelkeznek.

Izsák Irén közművelődési koordinátor elmondta, ő azokat az igényeket tudja a fiatalok felé továbbítani, 
amivel őt megkeresik az intézmények és a civil szervezetek.
Javasolja, hogy Dula Marina, Lipka Boldizsár és Farkas Tamás részére a maximálisan megállapítható, havi 
15.000,-Ft-os  ösztöndíj  kerüljön  megállapításra  a  második  félévre,  mivel  ők  a  vállalásaikat  túlteljesítve 
mindenhol  ott  voltak  és  segítettek.  Tájékoztatta  a  jelenlévőket  továbbá,  hogy a  második  félévre  olyan 
munkákat is vállaltak a fiatalok (fordítás), melyek távmunkaként teljesíthetők.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester elmondta,  Lipka Boldizsár személyesen neki  is  nagyon sokat  segített. 
Felkérte Izsák Irént, hogy a képviselő-testületi ülésre állítson össze egy táblázatot arról, melyik ösztöndíjas 
milyen  munkát  ajánlott  fel  a  pályázatában.  A táblázatot  el  kell  juttatni  az  intézményekhez  és  a  civil  
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szervezetekhez is, hogy tudjanak róla.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke véleménye szerint ezt közzé lehetne tenni a 
honlapon is a nevek feltüntetése nélkül. Lipka Boldizsár, Fejes Ida és Balogh Zsófia munkáját emelte ki.

Izsák Irén közművelődési  koordinátor elmondta,  már  átküldte  az  iskolának,  civileknek,  a  Herceghalom 
Gyermekeiért Alapítványnak a felajánlásokat, de ezt megteszi még egyszer.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének
…  ..../2013.(II.12.) számú határozata:  

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
Balogh Zsófia, Berki Fruzsina, Bíró Nikolett, Dula Marina, Lipka Borbála,

Lipka Boldizsár, Farkas Tamás, Fejes Ida és Péter Lea
első félévi munkájáról szóló beszámolóját elfogadja.

A 2012/2013. tanév második félévére az alábbi összegben állapítja meg a felsőoktatási ösztöndíjakat:
Balogh Zsófia részére 15.000,-Ft / hó
Berki Fruzsina részére 15.000,-Ft,/hó

Dula Marina részére 15.000,-Ft/hó
Bíró Nikolett részére 10.000,-Ft/hó
Lipka Borbála részére 10.000,-Ft/hó

Lipka Boldizsár részére 15.000,-Ft/hó
Farkas Tamás részére 15.000,-Ft/hó

Fejes Ida részére 15.000,-Ft/hó
Péter Lea részére 10.000,-Ft/hó.

Felelős : Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke.
Határidő: azonnal.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

6.) Biatorbágy Polgárőrség és Önkéntes Tűzoltó Egyesület beszámolója
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Izsák  Irén  közművelődési  koordinátor ismét  fontosnak  tartotta  elmondani,  nagyon  sokat  segítenek  az 
Egyesület tagjai a rendezvények biztosításában és előkészítésében, melyet ezúttal is köszön.

Erdősi László polgármester elmondta, változások lesznek a körzeti megbízotti szolgálat szervezetében is a 
Zsámbéki  Rendőrőrs  kialakításával.  Mindenképpen  fontosnak  tartja  a  szerződés  megkötését,  hiszen  a 
lakosság igényli  a jelenlétet,  együttműködik a polgárőrökkel,  valamint  az Egyesület tagjainak a hely-  és  
emberismerete pótolhatatlan.

Makay István, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke elmondta, hogy a helyi polgárőrségnek is 3 
tagja van, akik szorosan együttműködnek a biatorbágyiakkal.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, a képviselő-testület fejlesztési tervei 
között szerepel a térfigyelőrendszer minőségi fejlesztése, mely szintén a biatorbágyi polgárőrséghez került  
bekötésre.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, a traffipax beszerzése milyen 
stádiumban van.
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Erdősi  László  polgármester elmondta,  amennyiben  Biatorbágy nem biztosítja  a  traffipax  beszerzését  a 
költségvetésében, Herceghalom önállóan szerzi be az eszközt.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül, az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
....../2013. (II.12.) sz. h a t á r o z a t a

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Biatorbágyi Polgárőrség és Önkéntes Tűzoltó Egyesület beszámolóját

 módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően –

elfogadja.
Felhatalmazza Erdősi László polgármestert a 2013. évre szóló szerződés
aláírására a Biatorbágyi Polgárőrség és Önkéntes Tűzoltó Egyesülettel.

Az Egyesület támogatási összegét a 2013. évi költségvetés terhére biztosítja.
   Határidő: 2013. február 28.

Felelős: Erdősi László polgármester
Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

7.) Biatorbágy és Környéke Mozgáskorlátozottak beszámolója
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal,  nem szavazat és tartózkodás nélkül  az alábbi határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-
testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
....../2013. (II.12.) sz. h a t á r o z a t a

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Biatorbágy és Környéke Mozgáskorlátozottak Egyesülete beszámolóját

 módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően –

elfogadja.
   Határidő: 2013. február 28.

Felelős: Erdősi László polgármester.

Hunya Krisztina, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagjának véleménye szerint meg kell vizsgálni a 
képviselő-testületnek  annak  a  lehetőségét,  hogy  buszjáratot  indítson  az  állomásra,  illetve  a  környező 
települések szakrendelőibe.

Erdősi  László  polgármester elmondta,  hogy  dr.  Szelenczy  Gabriella,  a  Budakeszi  Járási  Hivatal 
hivatalvezetője a közmeghallgatáson elmondta, szervezik Budakeszi – Páty – Herceghalom – Biatorbágy 
buszjárat  beindítását,  mivel  Budakeszi  Herceghalom  és  Biatorbágy  felől  tömegközlekedéssel  nagyon 
nehezen és körülményesen közelíthető meg.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester elmondta,  szintén  a  közmeghallgatáson  Dr.  Pintér  Márk  háziorvos 
tájékoztatta a jelenlévőket a környező települések rendelőintézetébe szállításának megszervezéséről. Erre a  
beszámolójában is kitér.
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Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

8.) Háziorvos, házi gyermekorvos, védőnő és fogorvos tájékoztatója
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

Erdősi László polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy Dr. Réthy Ágnes fogorvosnő három pontban 
ismertette az elmúlt 2 hónap alatt felmerült problémákat, ebből az önkormányzat a takarítással kapcsolatos  
gondját  tudja  megoldani,  az  OEP  finanszírozás,  illetve  a  magas  anyagárak,  valamint  az  OEP  által  
megállapított 17 órás rendelési ügyében nem tud segítséget nyújtani.

Erdei László, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, lakossági panaszok érkeztek hozzá a 
gyógyszertár  nyitvatartásával kapcsolatosan,  miszerint a beteg kivárja a sorát  a rendelőben,  amire átér a  
gyógyszertárba az lehet, hogy bezár, vagy nincs az adott gyógyszer, ezért vissza kell jönnie még egyszer. Jó 
lenne erre megoldást találni.

Erdősi  László  polgármester elmondta,  a  gyógyszertár  vezetője  levélben  tájékoztatta  arról,  hogy  a 
gyermekorvosi rendelés idejére is biztosítja a gyógyszertár megoldását.  Meglátása szerint a gyógyszertár  
mindent megtesz annak érdekében, hogy a falu igényeit a legteljesebb módon kielégítse.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester  elmondta,  emlékei  szerint  régebben  is  előfordult,  hogy a  fogorvos  a 
fogászati  anyagokhoz  hozzájárulást  szedett  a  lakosságtól.  Megkérdezte  Dr.  Szmodis  Jenő  jegyzőt,  ez  
lehetséges-e most is.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, a fogorvosi finanszírozás a kártyapénzből és a beavatkozások 
után járó finanszírozásból tevődik össze. Tekintettel arra, hogy Herceghalom kicsi körzetnek számít, és nem 
valószínűsíthető, hogy a lakosságszám megsokszorozódik, így nem lesz a jövőben sem önfenntartó a körzet. 
Nagyon  jó  ötletnek  tartja,  hogy  a  Doktornő  tájékozódik  a  környező  településeken  az  ottani  ellátás  
működéséről,  finanszírozásának  módjáról.  Az  önkormányzat  jelenleg  minden  tőle  telhető  támogatást 
megadott a praxis beindításához és működéséhez (új fogorvosi szék, ingyenes rendelőhasználat,  takarítás  
biztosítása),  a  jelenleg  érvényben  lévő  jogszabályok  alapján  az  OEP  finanszírozásba  és  az  ellátási  
szerződésben foglaltakra nincs ráhatása.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja felvetette,  jó  lenne  egy  postaládát 
felszerelni a gyógyszertár mellé, ahová esetleg telefonszámmal ellátottan is be lehetne dobni a recepteket.

Izsák  Irén,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja elmondta,  a  postaláda  már  kint  van  a 
gyógyszertár falán, ez ezt a célt szolgálja. Elmondta továbbá, hogy a körzeti nővér minden rendelési idő  
végén átviszi a gyógyszertárba az aznap felírt gyógyszerekről a vényeket, ezzel nem kell a betegnek fáradni.

Morvai László képviselő elmondta, véleménye szerint kicsi a hely a váróban, a folyósón várnak a betegek 
arra,  hogy  bejussanak  a  nővérhez.  Ez  nem  túl  szerencsés  az  influenzás  időszakban.  Jó  lenne  klímát 
felszerelni a betegek védelmében.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, a két évvel ezelőtti ALDI adományból 
a rendelő is kapott egy klíma berendezést, azt kell felszerelni.

Morvali László képviselő tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a háziorvosnál egy beteg ellátása 20-25 perc, ami 
igen hosszú. Megváltozott a bejelentkezés rendje, melyen szerinte csak a doktor úr tud változtatni. Lakossági  
panaszként jelentkezett nála is, hogy a recepteket nem kapja meg a beteg, hanem másnap a gyógyszertárban 
lehet átvenni.

Csizmadia Zsuzsa alpolgármester nagyon jónak tartja azt, hogy amióta doktor úr átvette a praxist, 10%-kal 
megemelkedett  a  leadott  kártyák  száma.  Nagyon  jónak  tartja  azt  is,  hogy  a  háziorvos  széles  körű  
tájékoztatást tervez a lakosság számára minden hónapban más-más témát körüljárva.
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Megkérdezte  Dr.  Szmodis  Jenő  jegyzőt,  a  magánpraxis  beindításával  Dr.  Réthy  Ágnes  doktornő 
csökkenthetné-e a várólistáját.

Dr.  Szmodis  Jenő  jegyző válaszában  elmondta,  a  kezdeti  tárgyalásokkor  is  felmerült  ez  a  lehetőség,  a  
doktornő  nem  zárkózik  el  tőle.  Ennek  megvalósításához  az  önkormányzat  és  a  doktornő  közötti 
megállapodást  kell  módosítani.  Véleménye  szerint  az  OEP finanszírozással  a  legnagyobb  gond,  hogy 
gyorsan elfogy az engedélyezett időkeret, így tulajdonképpen finanszírozás nélkül dolgozik a doktornő a  
rendelési idő egy részében. 

Erdősi László polgármester tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a háziorvos egy-egy betegre azért kell, hogy 
20-25 percet fordítson, mert nem ismeri a betegek kórelőzményét, azt fel kell dolgoznia minden betegnél.  
Ahogy egyre több időt tölt a faluban, úgy lesz egyre rövidebb az egy páciensre fordított idő. Mindenképpen 
pozitívumként értékeli, hogy sikerült két fiatal, ambíciózus orvost találni – háziorvosra és fogorvosra gondol  
–, a gyermekorvosok és a védőnő változatlanul magas színvonalon végzik munkájukat, a gyógyszerészek 
pedig mindent megtesznek a zavartalan ellátás érdekében.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester sikertörténetnek  tartja,  hogy hosszú  évek  után  sikerült  új  háziorvost 
találni, valamint a fogorvosi alapellátást ismét elindítani. Véleménye szerint fel kell kérni Dr. Pintér Márkot, 
hogy vizsgálja felül a receptkiadás és a betegirányítás rendjét.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazat és  
tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
....../2013. (II.12.) sz. h a t á r o z a t a

Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 
a háziorvos, a házi gyermekorvos, a védőnő és a fogorvos tájékoztatóját

tudomásul veszi.
   Határidő: azonnal

Felelős: Erdősi László polgármester.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

9.) Kulturális események és nemzeti ünnepek rendezvénynaptára
(írásos előterjesztés kiosztásra került)

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta a jelenlévőket arról, hogy a nemzeti 
és  önkormányzati  ünnepek  műsortervét  a  képviselő-testület  a  2013.  évi  munkatervének  elfogadásával 
jóváhagyta.  Alpolgármester  asszony  kérése  volt,  hogy  az  egyéb,  tervezett  eseményekről  is  készüljön 
ismertető.  A sportágválasztó  tavaly igen nagy sikerű  volt,  így úgy gondolta,  a  helyi  sportegyesületeket, 
klubokat  bevonva,  mintegy  koordinátorként  venne  részt  a  szervezésben  és  lebonyolításban.  A motoros 
találkozót  jó  lenne  meghonosítani,  azonban  ezt  a  kistérség  megszűnése  miatt  helyivé  kell  tenni.  Az 
egészségnap éveken keresztül nagy sikerrel működött, már várja a lakosság.

Erdősi László polgármester elmondta, támogatja a felvetett ötleteket.

Csizmadia  Zsuzsa  alpolgármester javasolta  a  motoros  találkozót  kiegészíteni  a  kézműves-  és  hobbi 
kiállítással, vásárral. Jó lenne ismét megvalósítani a kézműves nyári tábort, hiszen erre igény van a faluban.  
Megkérdezte, hogy szakkörök szervezésére nincs-e szükség.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, olyan aktívak a civilek, hogy nem kell 
részükre  programokról  gondoskodni,  szakkörök  önszerveződéssel  indulnak,  neki  igazából  koordinátori  
szerepe van.
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Erdősi László polgármester elmondta, a nyári kézműves táborhoz a pedagógusi részvétel biztosítva lesz.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja elmondta, nála is jelentkezett egy munkanélküli 
óvónő,  aki  szívesen  segít  a  tábor  szervezésében  és  lebonyolításában,  valamint  az  ösztöndíjasok  is 
bevonhatók.

Hajdu  Józsefné,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja felajánlotta,  nagyon  szívesen  segít 
önkéntesekkel a tábor megvalósításában.

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 igen szavazattal, nem szavazattal  
és tartózkodás nélkül az alábbi határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testületének
/2013. (II.12.) sz. határozata

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete az
Állami és Nemzeti Ünnepek, valamint a Kiemelt önkormányzati

rendezvények eseményeit tudomásul veszi.
Az alábbi egyéb rendezvények megtartását hagyja jóvá:

- évi 5 kiállítás
- húsvéti kézműves és mesejáték

- sportágválasztó
- kézműves nyári tábor

- veterán motoros találkozó, kézműves- és hobbi kiállítás és vásár
- egészségnap.

Határidő: folyamatos
Felelős: Erdősi László polgármester

Izsák Irén közművelődési koordinátor.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

10.) Civil szervezetek működési támogatásról szóló elszámolása
(előterjesztés kiküldésre került)

A) Labdarózsa Kórus Egyesület
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal,  nem szavazat és tartózkodás nélkül  az alábbi határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-
testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
....../2013. (II.12.) sz. h a t á r o z a t a

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
Labdarózsa Kórus Egyesület  2012. évi működési költség 

támogatásának elszámolását módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően –

elfogadja.
   Határidő: azonnal

Felelős: Erdősi László polgármester
Makay István HKB elnök.

B) Helyiek Herceghalomért Egyesület
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal,  nem szavazat és tartózkodás nélkül  az alábbi határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-
testület elé:

8



Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
....../2013. (II.12.) sz. h a t á r o z a t a

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete
 a Helyiek Herceghalomért Egyesület  2012. évi működési költség 

támogatásának elszámolását módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően –

elfogadja.
   Határidő: azonnal

Felelős: Erdősi László polgármester
Makay István HKB elnök.

C) Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület
A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal,  nem szavazat és tartózkodás nélkül  az alábbi határozati  javaslatot  terjeszti  a  képviselő-
testület elé:

Egyszerű szótöbbségű határozat!

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
....../2013. (II.12.) sz. h a t á r o z a t a

Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete
 a Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület  2012. évi működési költség 

támogatásának elszámolását módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően –

elfogadja.
Felkéri az Egyesületet, hogy a fel nem használt működési támogatás összegét, 26.900,-Ft-ot

fizessen vissza Herceghalom Község Önkormányzatának 117742001-15441630 számú számlájára 2013.  
február 28-ig.

   Határidő: 2013. február 28.
Felelős: Erdősi László polgármester

Makay István HKB elnök
Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

11.) Civil szervezetek programtámogatásról szóló elszámolása
(írásos előterjesztés kiküldésre került)

A Humán és Környezetvédelmi Bizottság az írásos előterjesztést megvitatta, jelenlévő 6 tagja egyhangúlag, 6 
igen szavazattal, nem szavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta:

Herceghalom Község Önkormányzat Képviselő-testülete
Humán és Környezetvédelmi Bizottságának

2/2013. (II.5.) sz. h a t á r o z a t a
Herceghalom Község Önkormányzata Képviselő-testülete

Humán és Környezetvédelmi Bizottsága
a Herceghalom Kultúrájáért Közhasznú Egyesület  2012. évi program 

támogatásának elszámolását módosítás és kiegészítés nélkül
− a melléklettel megegyezően –

elfogadja.
Felkéri az Egyesületet, hogy a fel nem használt programtámogatás összegét,

 165.600,-Ft-ot fizessen vissza Herceghalom Község Önkormányzatának 
117742001-15441630 számú számlájára 2013. február 28-ig.

   Határidő: 2013. február 28.
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Felelős: Makay István HKB elnök
Pénzügyi Csoport.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén, Makay István elnök a napirendi pont tárgyalását bezárta.

12.) E G Y E B E K
Galai Péter, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja megkérdezte, hogy a  telekadót nem magyar 
állampolgárnak is kell-e fizetni, illetve azt a telket, melyen szerkezetkész ház áll, érinti-e a telekadó.

Dr. Szmodis Jenő jegyző válaszában elmondta, a telekadó 2012. január 1-től került bevezetésre a be nem 
épített belterületi ingatlanokra, arra tekintet nélkül, milyen állampolgárságú a tulajdonos.

Galai  Péter,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja megkérdezte,  mit  jelent  a  gördeszkapálya 
vonatkozásában az, hogy multifunkcionális.

Erdősi  László  polgármester válaszában  elmondta,  a  multifunkcionális  pálya  azt  jelenti,  hogy nemcsak 
gördeszkázásra alkalmas, hanem biciklizni, rollerezni is lehet rajta.

Izsák Irén, a Humán és Környezetvédelmi Bizottság tagja tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az általános 
iskolában tanuló  gyermekek szülei  aláírást  gyűjtenek a  közétkeztetés  minősége  miatt,  melyet  el  fognak 
juttatni a képviselő-testület tagjaihoz.

Hunya  Krisztina,  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság  tagja elmondta,  hogy  a  Füzes  utca  vége 
járhatatlan,  ez  ügyben  mindenképpen  intézkedni  kell.  Javasolta,  hogy  az  OTP  terminálhoz  kerüljön 
kihelyezésre szemetes, mert sok az eldobott papír. Jelezte, hogy a Herceghalom zászlót mindenképp pótolni 
kell a Polgármesteri Hivatal épülete előtt. Felhívta a figyelmet arra, hogy a zárt üléseken született döntések is  
nyilvánosak,  ezért  kéri  az  ott  született  határozatoknak,  jegyzőkönyveknek  a  honlapon  történő 
megjelentetését. 

Erdősi  László polgármester elmondta,  az  OTP terminál  környékén már  van szemetes,  csak sajnos nem 
használják.

Dr. Szmodis Jenő jegyző elmondta, a zárt ülésekről szóló jegyzőkönyveket, határozatokat csak a személyes 
adatok nélkül lehet közzétenni.

Egyéb  kérdés,  hozzászólás  nem  lévén,  Makay  István  elnök  a  Humán  és  Környezetvédelmi  Bizottság 
nyilvános ülését 19.30 órakor bezárta, a szociális ügyek tárgyalására zárt ülést rendelt el.

Kmf.

Makay István
Humán és Környezetvédelmi Bizottság elnöke
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